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Protokół nr 26/2021 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Obrady rozpoczęto 21 kwietnia 2021 roku o godz. 13:30, a zakończono o godz. 16:41 tego samego 

dnia. Na podstawie z art. 15 zzx ust. 1 ustawy z 2.03.2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.) otwarł 

posiedzenie w trybie zdalnym.  

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

  Radny Janusz Hyliński 

  Radna Danuta Kułaga 

  Radny Robert Marciniak 

  Radna Irena Nowak 

Na 5 członków komisji 4 obecnych. 

Radna Elżbieta Musiałowska nieobecność usprawiedliwiona.  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Tomasz Chudy – Burmistrz Zdun, 

- Małgorzata Grzeszczuk – w/z Skarbnik Gminy,  

- Adrian Matysiak – Inspektor ds. ochrony środowiska,  

- Jan Pawlik – wolontariusz, członek Gminnej Rady Seniorów w Krotoszynie. 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska Radny Janusz Hyliński 

otworzył posiedzenie Komisji witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane quorum 

i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne otrzymali za 

pośrednictwem aplikacji eSesja.  

1. Temat z ramowego planu pracy: Aktualny stan alei drzew pomnikowych w Rochach  

(dąb szypułkowy) oraz oględziny dębu szypułkowego w Konarzewie - posiedzenie wyjazdowe. 

2. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

b) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 

2021-2028. 

4. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zduny za 2020 oraz informacji o stanie 

mienia na dzień 31.12.2020 r. 
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5. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

6. Informacja na temat projektu: „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM”. 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

 

Pkt. Temat z ramowego planu pracy: Aktualny stan alei drzew pomnikowych w Rochach (dąb 

szypułkowy) oraz oględziny dębu szypułkowego w Konarzewie - posiedzenie wyjazdowe. 

W dniu 21 kwietnia 2021 r. członkowie Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

dokonano oględzin alei drzew pomnikowych w Rochach oraz oględzin dębu szypułkowego w 

Konarzewie.  

Uwag do tematu członkowie komisji nie wnieśli.  

 

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. Pytania do projektu uchwały zgłosili Radny 

Janusz Hyliński oraz Radna Danuta Kułaga. 

Odpowiedzi udzielali burmistrz Zdun Tomasz Chudy oraz Małgorzata Grzeszczuk.  

 Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2021 rok 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Elżbieta Musiałowska 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

b) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na 

lata 2021-2028. 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2021-2028. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: ZA (4): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Elżbieta Musiałowska 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 3. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zduny za 2020 oraz 

informacji o stanie mienia na dzień 31.12.2020 r. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Zduny za 2020 rok oraz informacji o stanie mienia na 

dzień 31.12.2020 r. przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk.  

Radny Janusz Hyliński pytał o wysokość rocznej raty spłaty obligacji. 

Małgorzata Grzeszczuk odpowiedziała, że roczna rata wynosi 1 mln zł lub 1,1 mln zł rocznie.  

Pytań, uwag do sprawozdania nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny 

Janusz Hyliński poddał sprawozdanie pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zduny za 2020 rok oraz 

informacji o stanie mienia na dzień 31.12.2020 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Elżbieta Musiałowska 

Sprawozdanie oraz opinia do sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zduny za 2020 rok 

oraz informacji o stanie mienia na dzień 31.12.2020 rok stanowi złącznik do protokołu.  

 

Pkt. 5. Informacja na temat projektu „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM”. 

W dniu 21 kwietnia 2021 r. na XXVI posiedzeniu Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony 

środowiska temat „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM” przedstawił Jan Pawlik. 

Zgodnie z pismem z dnia 2 marca 2021 r. przekazanym na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Zdunach, zwrócono się z prośbą o włączenie Rady Miejskiej w Zdunach do grona sygnatariuszy 

projektu.  

Jak czytamy w piśmie dołączenie do grona sygnatariuszy projektu przez Radę Miejską w Zdunach, 

byłoby niezwykle korzystne podczas podejmowania kolejnych racjonalnych kroków w sprawie 

geriatrii w Gminie Zduny, albowiem po otrzymaniu danych statystycznych dotyczących osób 

starszych ze wszystkich gmin Powiatu Krotoszyńskiego za lata 2019- 2020, zarządzający projektem 

wystąpią do: 

- Wojewody Wielkopolskiego o wydanie pozytywnej opinii o celowości podjęcia działań projektowo 

inwestycyjnych w obszarze mobilnej i stacjonarnej geriatrii, 
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- Narodowego Funduszu Zdrowia o akceptację działań samorządu powiatowego, SP ZOZ w 

Krotoszynie, samorządów gminnych w Powiecie Krotoszyńskim oraz organizacji pozarządowych na 

rzecz powstania mobilnej i stacjonarnej geriatrii na Ziemi Krotoszyńskiej. 

Pan Jan Pawlik na posiedzeniu komisji, omówił główne założenia projektu, które wg aktualnego 

stanu faktycznego są dość ogólnikowe. Głównym założeniem jest podjęcie działań mających na celu 

ułatwienie dostępu osobom starszym do opieki geriatrycznej, zarówno stacjonarnej jak i mobilnej. 

Jest ono zasadne, ponieważ geriatria w Polsce jest dziedziną medycyny, która została zepchnięta na 

margines. Największym problemem jest brak dostępu do opieki geriatrycznej i niedocenianie jej 

znaczenia. Powodem tego jest brak specjalistów w tej dziedzinie. Wg danych znalezionych w sieci 

Internet, aktualnie w Polsce jest około 500 lekarzy geriatrów. 

Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ochrona 

zdrowia należy do zadań własnych gminy. Rada Miejska w Zdunach nie powinna przechodzić 

obojętnie wobec projektów mających na celu poprawę ochrony zdrowia w gminie. Członkowie 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska, rekomendują działania mające na celu 

poprawę ochrony zdrowia, zwłaszcza osób starszych. Warto jednak zauważyć, że powiat wykonuje 

określone ustawami zadania publiczne o charakterze ponadgminnych w zakresie promocji i ochrony 

zdrowia. Starostwo Powiatowe oraz Szpital Powiatowy w Krotoszynie rozpoczęło realizację 

strategicznego zadania, jakim jest rozbudowa szpitala przy ul. Mickiewicza. Powstająca część 

szpitala będzie znacznie większa od obecnego budynku. Rozbudowa i restrukturyzacja 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krotoszynie powinna być dla 

samorządowców impulsem do podjęcia działań, mających na celu poprawę opieki geriatrycznej w 

powiecie a być może do powstania w przyszłości oddziału geriatrycznego. 

W dalszej części członkowie komisji przeprowadzili dyskusję na temat geriatrii w powiecie 

krotoszyńskim oraz rozpatrywali możliwości i sposoby realizacji zadania wspierania geriatrii na 

ternie gminy.  

Pkt. 6. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy przekazał informację, że Powiat Krotoszyński otrzymał dotacje na 

budowę łącznika między ul. Koźmińską (Przemysłową) i ul. Mahle w Krotoszynie oraz budowę 

ścieżki pieszo-rowerowej w Konarzewie. Z otrzymanej dotacja kwota 1,4 mln zł zostanie 

przeznaczona na budowę ścieżki pieszo rowerowej w Konarzewie od ul. Zdunowskiej do istniejącej 

ścieżki. 

Radna Danuta Kułaga prosiła o przedstawienie szczegółów inwestycji „Przebudowa drogi gminnej w 

Perzycach”,  
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Burmistrz Zdun Tomasz Chudy odpowiedział, że gmina przymierza się do opracowania dokumentacji 

projektowej na przebudowę skrzyżowania drogi krajowej nr 15 z drogą gminną w miejscowości Perzyce. 

 W porozumieniu z GDDKiA po stronie gminy będzie przygotowanie dokumentacji projektowej a 

GDDKiA zajmie się realizacją.  

Radna Danuta Kułaga pytała o termin naprawy drogi asfaltowej w Perzycach na całej długości. 

Zwróciła uwagę również na zły stan techniczny nawierzchni dróg gruntowych w Perzycach. Radna 

prosiła o poprawienie przejezdności tych dróg.  

Radny Janusz Hyliński prosił o zwrócenie uwagi na sposób wykonywania prac naprawczych dróg.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że na drogi gruntowe w Perzycach można wysypać tłuczeń, 

co poprawi nieco stan dróg gruntowych.   

Na prośbę przewodniczącego komisji burmistrz Zdun Tomasz Chudy odniósł się do tematu „Geriatra 

w powiecie krotoszyńskim”. Podkreślił, że w gminne Zduny działają prężne seniorzy. W Kaflarni 

zostaną stworzone warunki do prowadzenia warsztatów, pomieszczenie do prób. Gmina wspiera 

politykę senioralną. Organizacja opieki geriatrycznej to zadanie powiatu. Gmina popiera wszelkie 

działania mające na celu poprawę dostępu do opieki geriatrycznej mieszkańcom gminy.  

 

  

Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

  

mgr Janusz Hyliński 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM  


